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V júli 2013 sa konala 65. svetová konferencia OMEP a zasadanie 

predsedníctva v Šanghaji, v Číne. 



Šanghaj má viac prvenstiev, a to nielen v rámci Čínskej ľudovodemokraticej republiky. 
Okrem magnetického vlaku, ktorý dosahuje rýchlosť 430 km/hod. a najdlhšieho metra na 

svete (súčet dĺžky jednotlivých liniek presahuje 500 km), ide aj o najväčší počet 
mrakodrapov a výškových budov. Ich počet sa blíži k päťstovke.

Šanghaj nie je typom mesta, na aké sme ako bežní európski turisti zvyknutí. Nemá 
historické pamiatky, ktoré sa patrí povinne navštíviť. Skôr ide o komplexný zážitok z 

rozličných štvrtí, jedla, nakupovania a obyvateľov mesta.



Dominantou mesta je Televízna veža, ktorá je obklopená mnohými ďalšími výškovými 
budovami v časti Pudong, ktorá celá bola vybudovaná postupne iba pred 20 rokmi. 

Dovtedy táto štvrť nebola vyhľadávaná, takmer nikto nechcel v nej bývať. Teraz patrí 
medzi najdrahšie miesta Šanghaja a v roku 2016 tu bude dostavaná najvyššia budova na 

svete.



V časti Pudong sa nachádza aj China East Normal University,kde sa konala 65. 
konferencia OMEP.



9. a 10. júla 2013 sa konalo zasadanie predsedníctva OMEP, ktoré prerokovalo mnoho 

dôležitých otázok, ktoré sa týkajú organizácie OMEP na jednotlivých kontinentoch sveta. 
Na zasadaní sa zúčastnilo 32 členov predsedníctva, Slovensko zastupovala Ing. Katarína 

Koledová 



Program predsedníctva zahájilo jeho slávnostné otvorenie, pripomenutie si minuloročnej 
konferencie, prezentácia UNESCO a UNICEF, projekt ESD a WASH. Ďalej taktiež správa 

o hospodárení a pozvanie na nasledujúce stretnutie v roku 2014 v Írsku.Jedným z 
dôležitých bodov programu zasadania predsedníctva bola voľa novej predsedníčky 
OMEP. Stala sa ńou Maggie Koong z Honkongu, ktorá doposiaľ zastávala funkciu 
tajomníčky a tiež voľba tajomníčky, ktorou sa stala Dr. Nirmala Rao z Honkongu.



Od 11. do 13.júla 2013 sa konala 65. konferencia OMEP , ktorej hlavnou témou bolo: 
Posilnenie rozvoja vzdelávania v rannom detstve- príležitosti a kvalita. Hlavná téma mala 
mnoho podtém ako napr. Hodnotenie kvality a podpory stratégií v predškolskej edukácii, 
Štandardy predškolskej výchovy v multikultúrnom kontexte, Profesijný rozvoj učiteľa v 

predškolskej výchove, Vzdelávanie detí so špeciálnymi potrebami, Vzdelávanie pre trvalo 
udržateľný rozvoj, Rodina a jej účasť na vzdelávaní.



Počas trvania konferencie sa konali ja sprievodné podujatia, napr. návšteva materských 
škôl a rodinných centier. My sme navštívili materské centrum, kde sa počas dňa pod 

vedením pedagóga deťom venujú rodičia. Rodinné centrum je mimoriadne vyhľadávané, 
takáto forma prípravy dieťaťa na nástup do materskej školy je veľmi pokojná a úspešná.



Ďalším sprievodný podujatím bola výstava tvorivosti materských škôl. Bol to veľtrh 
materských škôl, ktoré spolu s deťmi predstavovali mnoho aktivít, ktoré rozvíjajú detskú 

tvorivosť pri využívaní rôznych druhov druhotných surovín .   



Účastníci sa mali možnosť zúčastniť na plavbe loďou, spoločnej slávnostnej večeri a 
iných sprievodných podujatiach. Na spoločnej večeri vznikla uvoľnená atmosféra, kde po 

oficiálnom programe, ktorý pripravili profesionáli, mali možnosť vystúpiť aj jednotlivé 
krajiny, príp. kontinenty a najmä spevom a tancom predstaviť svoju krajinu.



I
Konferencia v Šanghaji mala mimoriadne vysokú úroveň, k čomu prispelo najmä vysoko 

kvalifikované zastúpenie prednášateľov , výborná organizácia a široké zastúpenie 
členov i nečlenov OMEP, ktorí svojou účasťou vytvorili nezabudnuteľnú a  podnetnú 
atmosféru svetovej konferencie. Kontakty a nové vedomosti, ktoré všetci účastníci 
získali , sú nenahraditeľné a nezameniteľné. Spoločne sa tešíme na nasledujúce 
stretnutia a možnosti , ktoré nám účasť na odborných konferenciách ponúka.

Ing. Katarína Koledová
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